



社區保姆  
Home-based  
Child Carer

日間幼兒照顧服務 -

# 邻里支援幼兒照顧計劃

Day Child Care Service -

## Neighbourhood Support Child Care Project (NSCCP)



社會福利署  
Social Welfare Department

简体中文及英文版本  
Simplified Chinese & English Versions



# 邻里支援幼儿照顾计划

## Neighbourhood Support Child Care Project

### 服务宗旨

为有服务需要的家长，在邻里层面提供弹性的日间幼儿照顾服务，并同时提升社区互助与关怀。计划亦作为安全网，以减低儿童被独留无人看管的风险。

### Service Objective

To provide needy parents with a flexible form of day child care service at the neighbourhood level and, at the same time, to foster mutual help and care in the community. It also serves as a safety net to minimise the risk of children being left unattended.

### 服务内容及对象

- 家居照顾服务：刚出生至学前儿童；及有突发／紧急服务需要的小学生
- 中心托管小组：有突发／紧急服务需要的3岁儿童至小学生

### Service Components and Target

- Home-based child care service: Newborn to pre-primary school children and primary school children with ad-hoc or emergency care needs
- Centre-based care group: Children from 3 years old to primary school level with ad-hoc or emergency care needs

### 服务时间

- 家居照顾服务：上午7时至晚上11时
- 中心托管小组：平日上午9时至晚上9时开放至少三节（每节至少连续3小时），及星期六／日开放至少四节（每节至少连续2小时）（公众假期除外）

### Service Hours

- Home-based child care service: 7 a.m. to 11 p.m.
- Centre-based care group: At least three sessions (each session lasts at least three consecutive full hours) on weekdays from 9 a.m. to 9 p.m. and at least four sessions (each session lasts at least two consecutive full hours) on Saturdays/Sundays (except public holidays)

### 费用

- 家居照顾服务：每小时\$28
- 中心托管小组：每小时\$20
- 有社会需要及经济困难的服务使用者可向营办机构申请费用减免

### Fees and Charges

- Home-based child care service: \$28 per hour
- Centre-based care group: \$20 per hour
- Service users with social needs and financial hardship may approach service operators for fee waiving application

### 服务详情及申请手续

可直接向营办机构查询及申请服务



### Service Information and Application

Enquiries and applications can be made directly to the service operators



查詢 Enquiry

社会福利署热线: 2343 2255  
SWD Hotline

网 址: <https://www.swd.gov.hk>  
Website

切勿独留儿童不顾

Don't Leave Children Unattended



2025年7月  
July 2025